
 
 

Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 10/2005 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 259/2005 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Συναίνεση για καταβολή εξόδων παράστασης στον 
Πρόεδρο και Αντιπρόεδρο του Δ.Σ. του Ν.Π. 
«Βρεφονηπιακοί και Παιδικοί Σταθμοί Δήμου 
Βέροιας» και καθορισμός ύψους των μηνιαίων 
εξόδων παράστασης. 

 
       Σήμερα 18 Απριλίου του έτους 2005 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 14-4-2005 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  29 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Ι. Καλαϊτζίδης Π. Πιτούλιας 
2. Α. Γκαμπέσης Γ. Μιχαηλίδης Γ. Μανακούλης 
3. Β. Γιαννουλάκης   Κ. Μιχαηλίδης 
4. Σ.  Παναγιωτίδης   Π. Ποταμόπουλος 
5. Ν. Κεχαγιόγλου    
6. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Απόντες Δημαρχιακοί 
7. Ε. Γουναράς   Πάρεδροι 
8. Ι. Ακριβόπουλος   ………. 
9. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση προσήλθαν οι κ.κ. Γ. 

Τροχόπουλος, Δ. Δάσκαλος. 
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 234/2005 απόφ. προσήλθε ο κ. Κ. Χιονίδης και 
αποχώρησαν οι κ.κ. Π. Πιτούλιας, Γ. Μανακούλης, Π. Ποταμόπουλος. 
3) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 235/2005 απόφ. αποχώρησε ο κ. Χ. Γεωργιάδης.  

10. Θ.  Σιδηρόπουλος 
11. Γ. Τροχόπουλος 
12. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά 
13. Μ. Σακαλής 4) Κατά  τη  συζήτηση της αριθ. 236/2005 απόφ. αποχώρησαν οι κ.κ. Δ. Δάσκαλος, Κ. 

Μιχαηλίδης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της  αριθ. 239/2005 απόφ. αποχώρησαν οι κ.κ. Κ. Πουλασουχίδης, 
Γ. Ορφανίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της αριθ. 240/2005 απόφ. προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Κ. 
Πουλασουχίδης, Γ. Ορφανίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Η. Σοφιανίδης. 
7) Κατά  τη  συζήτηση της αριθ. 241/2005 απόφ. αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Μ. 
Δημούλα, Σ. Κρομμύδας, Σ. Μηλιόπουλος, Α. Τσιάρας. 
8) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 242/2005 απόφ. προσήλθαν οι κ.κ. Μ. Δημούλα, Α. 
Τσιάρας, Η. Σοφιανίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Ντόβας, Κ. Πουλασουχίδης, Γ.  
Ορφανίδης. 

14. Χ. Φουρνιάδης 
15. Χ. Ντόβας 
16. Σ. Κρομμύδας 
17. Β. Ρήσσου 
18. Κ. Χιονίδης 
19. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
20. Ι. Κουρουζίδης 
21. Μ. Γαβρίδης 9) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 244/2005 απόφ. προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Χ. 

Ντόβας, Σ. Κρομμύδας, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης, Γ. Ορφανίδης, Κ. Μιχαηλίδης 
και αποχώρησε ο κ. Ι. Κουρουζίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 245/2005 απόφ. αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Κ. 
Πουλασουχίδης, Γ. Ορφανίδης. 
11) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 246/2005 απόφ. προσήλθε ο κ. Μ. Γαβρίδης. 
12) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 250/2005 απόφ. προσήλθαν οι κ.κ. Κ. Πουλασουχίδης, Γ. 
Ορφανίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Σ. Κρομμύδας, Α. Δελαβερίδης. 
13) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 252/2005 απόφ. προσήλθαν οι κ.κ. Σ. Κρομμύδας, Α. 
Δελαβερίδης, και αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Α. Γκαμπέσης, Η. Σοφιανίδης, Γ. 
Ορφανίδης, Κ. Μιχαηλίδης. 
14) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 254/2005 απόφ. προσήλθε ο κ. Α. Παπαστεργίου και 
αποχώρησε ο κ. Κ. Πουλασουχίδης. 
15) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 259/2005 απόφ. προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Κ. 
Πουλασουχίδης και αποχώρησε ο κ. Σ. Κρομμύδας. 
16 Κατά τη συζήτηση της αριθ. 263/2005 απόφ. αποχώρησε ο κ. Μ. Γαβρίδης. 
17) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 269/2005 απόφ. προσήλθαν οι κ.κ. Σ. Κρομμύδας, Μ. 
Γαβρίδης. 
18) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 271/2005 απόφ. αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Κ. 
Πουλασουχίδης. 

22. Δ. Δάσκαλος 
23. Α. Δελαβερίδης 
24. Σ. Μηλιόπουλος 
25. Α. Παπαστεργίου 
26. Κ. Πουλασουχίδης 
27. Α. Τσιάρας 
28. Η. Σοφιανίδης 
29. Γ. Ορφανίδης 

 
 



 
 

Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 26ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του Συμβουλίου το από 7-4-2005 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 

Σας γνωρίζουμε ότι το Ν.Π. «Βρεφονηπιακοί και Παιδικοί Σταθμοί Δήμου 
Βέροιας» με το αριθ. 194/4-4-05 έγγραφό του, ζητά την καταβολή εξόδων 
παράστασης του Προέδρου & Αντιπροέδρου του Διοικητικού του Συμβουλίου. 

Σύμφωνα με την αριθ. 5840/3-2-05 απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών 
Δημόσιας Διοίκησης & Αποκέντρωσης (Φ.Ε.Κ. 199 τεύχος Β’ 16-2-05) όπως αυτή 
τροποποιήθηκε με την αριθ. 12560/9-3-05 όμοια (Φ.Ε.Κ. 367/22-3-05 τεύχος Β’), 
καθορίζονται τα έξοδα παράστασης που δύνανται να εισπράττουν, ύστερα από 
απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου, ο πρόεδρος & ο αντιπρόεδρος του Διοικητικού 
Συμβουλίου των Δημοτικών Ν.Π. με οικονομικό απολογισμό άνω των 300.000,00 
ευρώ, (εξαιρουμένων αυτών που έχουν παράλληλα την ιδιότητα του Δημάρχου ή 
Αντιδημάρχου), το ύψος των οποίων καθορίζεται με την παραπάνω υπουργική 
απόφαση. 

Ο αντιπρόεδρος δύναται να εισπράττει ποσοστό μέχρι 40% των εξόδων 
παράστασης του προέδρου. 

Η δαπάνη που προκαλείται από την εφαρμογή της απόφασης αυτής βαρύνει 
τον προϋπολογισμό των οικείων δημοτικών νομικών προσώπων.  

Ύστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο α) για την 
έγκριση ή μη καταβολής των εξόδων παράστασης του προέδρου και αντιπροέδρου 
του παραπάνω Ν.Π. και β) να καθορίσει το ύψος των εξόδων παράστασης του 
προέδρου (και το ποσοστό επί των εξόδων αυτών ως έξοδα παράστασης του 
αντιπροέδρου) σύμφωνα με τη συνημμένη βεβαίωση του Ν.Π. και σε εφαρμογή της 
περίπτωσης (β) του πίνακα της με αρ. 12560/9-3-05 απόφασης υπουργού ΕΣΔΔΑ.     
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Οπως είναι γνωστό εκδόθηκε υπουργική απόφαση με την οποία 
επιτρέπεται να δίνονται έξοδα παράστασης στους προέδρους και αντιπροέδρους των 
Νομικών Προσώπων εφόσον τα απολογιστικά στοιχεία δείχνουν ότι έχουν πάνω από 
300.000 ευρώ. Από τα τρία Νομικά Πρόσωπα οι Βρεφονηπιακοί Σταθμοί έχουν 
βεβαίωση ότι τα απολογιστικά τους στοιχεία ανέρχονται σε 964.000 ευρώ, τα 
Αθλητικά Κέντρα σε 700.000 ευρώ περίπου και τα ΚΑΠΗ σε 340.000 ευρώ περίπου. 
Επειδή τα Νομικά μας Πρόσωπα ενοποιήθηκαν προς το τέλος του έτους δίνει ο νόμος 
τη δυνατότητα, εάν δεν υπάρχουν υπολογιστικά στοιχεία, να τα υπολογίσουν 
προϋπολογιστικά κι εφόσον την επόμενη χρονιά αποδειχθεί ότι δεν ήταν ίδια τα 
νούμερα με τον απολογισμό να αφαιρεθούν ή προστεθούν τα αντίστοιχα νούμερα 
παράστασης. Προκειμένου να πάρουν έξοδα παράστασης πρέπει ν΄ αποφασίσει το 
Δημ. Συμβούλιο και εισάγεται λοιπόν το θέμα. Τα έξοδα παράστασης δεν τα 
δικαιούνται αν στο ίδιο πρόσωπο υπάρχουν ιδιότητες του Δημάρχου, Αντιδημάρχου 
και Προέδρου ταυτόχρονα των Νομικών Προσώπων και τα παίρνουν μόνον από τη 
μία ιδιότητα. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Παπαστεργίου: Τα οικονομικά του Δήμου κε Δήμαρχε επιτρέπουν να 

προβούμε σ΄ αυτή τη δαπάνη; Από τους 19 συμβούλους που είναι η δημοτική σας 
ομάδα, εκτός από την αποζημίωση συμμετοχής στο Δημ. Συμβούλιο, ποιοί δεν 
παίρνουν άλλη αποζημίωση; 

Δήμαρχος: Τα έξοδα παράστασης πληρώνονται από τα Νομικά Πρόσωπα και 
όχι από τον Δήμο. Καταρχάς στο ένα Νομικό Πρόσωπο, τα Αθλητικά Κέντρα, και ο 
Πρόεδρος και ο Αντιπρόεδρος είναι Αντιδήμαρχοι και δεν θα τα πάρουν. Εμείς απλά 
απόψε παίρνουμε την απόφαση για να καθιερωθούν, να ισχύουν και να υπάρχει η 
απόφαση. Θα σας πω ποιοί παίρνουν και είναι οι 6 Αντιδήμαρχοι, ο Πρόεδρος του 
Δημ. Συμβουλίου και ο Πρόεδρος της ΔΕΥΑΒ, της μοναδικής Δημοτικής 
Επιχείρησης. Θα πάρουν άλλοι δύο, των Βρεφονηπιακών Σταθμών και των ΚΑΠΗ 
που είναι ελάχιστα τα χρήματα. Νομίζω ήταν μέσα στο θέμα και οι βεβαιώσεις για τα 
οικονομικά στοιχεία αλλά και τι έξοδα παράστασης θα πάρουν. Οι αντιπρόεδροι 
παίρνουν μέχρι το 40%. 

 



 
Γαβρίδης: Λέει και για καθορισμό ύψους εξόδων. Θα αποφασίσουμε και πόσο 

θα πάρουν; 
Δήμαρχος: Το καθορίζει η υπουργική απόφαση. 
Γαβρίδης: Τον καθορισμό ύψους τότε γιατί τον βάλαμε; Εμείς τον 

καθορίζουμε; Αρα τον προβλέπει ο νόμος. 
Πρόεδρος: Ναι, από τα απολογιστικά στοιχεία. 
Γαβρίδης: Υπάρχει κι άλλο ένα Νομικό Πρόσωπο, ο παιδικός σταθμός που 

είναι στο Αλσος Παπάγου. 
Δήμαρχος: Εχει κάτω από 300.000 ευρώ απολογισμό. 
Δελαβερίδης: Στα 3 Νομικά Πρόσωπα ποιοι είναι οι Πρόεδροι και 

Αντιπρόεδροι. 
Δήμαρχος: Πρόεδρος στους παιδικούς σταθμούς είναι ο κ. Σιδηρόπουλος και 

αντιπρόεδρος η κυρία Μπατσαρά, στα ΚΑΠΗ πρόεδρος είναι ο κ. Παναγιωτίδης και 
αντιπρόεδρος ο κ. Γουναράς και στα αθλητικά πρόεδρος ο κ. Σακαλής και 
αντιπρόεδρος ο κ. Γιαννουλάκης. 

Τσιάρας: Το ΦΕΚ δεν λέει πάνω από 900 ευρώ αλλά έως 900 ευρώ και άρα 
πράγματι θα καθορίσουμε τα μηνιαία  έξοδα και δεν υπάρχει εισήγηση που να λέει 
ότι προτείνει από τα 900 που καθορίζει το ΦΕΚ ανώτερο όριο εμείς προτείνουμε 
αυτό το ποσό. Για τους αντιπροέδρους λέει έως 40% του μισθού του προέδρου και 
άρα πρέπει πράγματι να καθοριστεί εδώ πέρα το ύψος των εξόδων παράστασης που 
θα ήθελα να μας πει ο κ. Δήμαρχος. 

Δήμαρχος: Είναι η ανώτερη κλίμακα που  λέει η υπουργική απόφαση. 
Τροχόπουλος: Αυτοί οι πρόεδροι και αντιπρόεδροι που θα πάρουν τα χρήματα 

υπάγονται στην κατηγορία των αμειβομένων προέδρων όπως είχαν χαρακτηρίσει 
εμένα μ΄ αυτόν τον επιθετικό προσδιορισμό; Ημουν σε τρεις επιχειρήσεις συγχρόνως 
πρόεδρος, με έργο νομίζω πάρα πολύ καλό που ακόμη και τώρα που έφυγα φαίνεται. 
Προχθές έμαθα ότι η υπόθεση των ΤΣΑ δικαιώθηκε στο Εφετείο, κέρδισε ο Δήμος 
και δεν είμαι περήφανος που ορισμένα άτομα έχασαν τη δουλειά τους αλλά λυπάμαι, 
είμαι όμως υπερήφανος που υπηρέτησα τον Δήμο και την υπόθεση των ΤΣΑ την 
χειρίστηκα από την αρχή μέχρι τέλος καλά. Αυτό το λέω γιατί πολλοί από εδώ μέσα, 
με μεγάλη ευκολία, με είχαν ονομάσει αμειβόμενο πρόεδρο όπως και ορισμένα 
φύλλα εφημερίδων. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Πουλασουχίδης: Να δηλώσω καταρχήν πως συμφωνώ πως αυτοί που 

ασχολούνται με θέματα λειτουργίας του Δήμου και αφιερώνουν χρόνο από την 
προσωπική ή επαγγελματική τους ζωή πρέπει κάποια από τα έξοδά τους τουλάχιστον 
να καλύπτονται. Πιστεύω  πως η Τοπική Αυτοδιοίκηση κάποια στιγμή θα ασκείται 
μέσα από καθήκοντα που στο σύνολό τους θα είναι αμειβόμενα. Δυστυχώς οι 
οικονομικές συγκυρίες των οργανισμών της Τοπικής Αυτοδιοίκησης δεν είναι καλές 
αλλά κάποια στιγμή πρέπει αυτά τα μέτρα να ληφθούν. Αυτό το ανώτερο όριο νομίζω 
θα χτυπήσει λίγο άσχημα στην κοινωνία αλλά επειδή και τα ποσά δεν είναι ιδιαίτερα 
μεγάλα συμφωνώ να τους καταβληθούν έξοδα παράστασης στο ανώτατο 
προβλεπόμενο από το νόμο όριο. 

Τσιάρας: Στην αρχή του φετινού ημερολογιακού έτους κι επειδή ήταν γνωστό 
το θέμα της αύξησης των αντιδημάρχων από 3 σε 6 και το Π.Δ. που προέβλεπε έξοδα 
παράστασης εάν κάποιο Νομικό Πρόσωπο έχει πάνω από 300.000 ευρώ, είχα 
ρωτήσει εγγράφως τον Δήμο να μου απαντήσει ποιους από τους Προέδρους και ποιοι 
Αντιδήμαρχοι θα πάρουν παραπάνω αποζημιώσεις. Μου είχατε πει ότι μόνον 3 
αντιδήμαρχοι είναι ελεύθεροι επαγγελματίες και θα πάρουν τις αποζημιώσεις ενώ οι 
άλλοι 3 δήλωσαν ότι θα πάρουν τους μισθούς της υπηρεσίας τους αλλά τελικά επειδή 
οι περισσότεροι Δήμοι πρόσκεινται στο κυβερνών κόμμα πιστεύω ότι δέχθηκε 
κάποιες πιέσεις ο κ. Καραμανλής και έδωσε παράταση ενός χρόνου ώστε οι 
αντιδήμαρχοι που είναι δημόσιοι υπάλληλοι να πάρουν για ένα χρόνο και τον μισθό 
της υπηρεσίας τους και την αποζημίωση του αντιδημάρχου κι έχοντας το δικαίωμα να 
είναι στο πόστο του αντιδημάρχου και χωρίς να απασχολούνται στην υπηρεσία τους. 
Επίσης τότε είχα ρωτήσει τι θα γίνει με τις αποζημιώσεις των Προέδρων των 
Νομικών Προσώπων και μου είχατε πει ότι δεν μπορείτε να ξέρετε τι θα κάνετε του  
 



 
χρόνου σ΄ αυτό το θέμα όταν θα έχετε απολογισμό, τώρα δεν παίρνουν γιατί δεν 
έχουν απολογισμό πάνω από 300.000,00 ευρώ για να τους δώσουμε αποζημίωση ενώ 
του χρόνου όταν θα έχουν τον πρώτο απολογισμό του ενιαίου νομικού προσώπου 
τότε θα αποφασίσει η διοίκηση αν θα πάρουν αποζημίωση οι πρόεδροι αυτών των 
Ν.Π.  Δικαιώνομαι λοιπόν και έρχεται φέτος το θέμα και όχι του χρόνου, ένα μήνα 
δηλ. μετά που έγινε αυτή η συζήτηση. 

Γαβρίδης: Μετά την σημερινή απόφαση θ΄ αρχίσουν να πληρώνονται ή ήδη 
έχουν πληρωθεί; 

Σιδηρόπουλος: Από τις 15 Ιανουαρίου δηλ. από την ημέρα δημοσιεύσεως 
στην εφημερίδα της Κυβερνήσεως. 

Γαβρίδης: Τώρα δηλ. παίρνουμε αναδρομική απόφαση γιατί λογικά αυτό το 
θέμα έπρεπε να το φέρνατε αρχές Ιανουαρίου. Πιστεύω ότι τα οικονομικά στα ΚΑΠΗ 
και στους παιδικούς σταθμούς δεν είναι καλά άσχετα μ΄ αυτό που λέτε κ. Δήμαρχε 
ότι πληρώνονται από τα Νομικά Πρόσωπα γιατί είχα την τιμή να είμαι για 4 χρόνια 
πρόεδρος και στα ΚΑΠΗ και στους παιδικούς σταθμούς και ξέρω πως πληρώνονται 
όπως ξέρω πως γκρίνιαζαν τα γεροντάκια για τις 50 δρχ. το μήνα. Για μένα είναι 
υπερβολικά τα 900,00 ευρώ που παίρνει ο πρόεδρος και αντιπρόεδρος, δεν ξέρω πώς 
θα το δικαιολογήσετε στον κόσμο και μπορεί ο νόμος να το επιτρέπει αλλά νομίζω 
δεν το επιβάλλει. Όταν ασχολούμαστε με τα κοινά νομίζω λίγο – πολύ ασχολούμαστε 
ανιδιοτελώς και δεν έχουμε καταθέσεις στις τράπεζες. Γιαυτό πρέπει κάποια στιγμή 
να πάρουμε γενναίες αποφάσεις δηλ. εγώ πιστεύω ότι τα 900 ευρώ και τα 320 ευρώ 
είναι πολλά όταν κόβουμε υπερωρίες από τους εργαζόμενους και όταν έχουν 
ορισμένα οικονομικά δικαιώματα και προσπαθούμε με κάθε νομικό τρόπο να μην τα 
δώσουμε. 

Δελαβερίδης: Είχαμε πολλά Νομικά Πρόσωπα, τα καταργήσαμε όλα, τα 
συνενώσαμε και ιδού τα αποτελέσματα, βγάζουμε τώρα αποζημιώσεις και στον 
πρόεδρο και στον αντιπρόεδρο. Τελικά καταλήξαμε κ. Δήμαρχε, όλοι οι δημοτικοί 
σύμβουλοι να έχουν κάποια αποζημίωση κι απ΄ έξω έμειναν απ΄ ότι αντιλαμβάνομαι 
ο κ. Γκαμπέσης και ο κ. Τροχόπουλος αλλά στην πορεία πιστεύω θα βρεθεί τρόπος να 
γίνει κάτι και γι’ αυτούς. 

Σιδηρόπουλος: Η βραδιά απόψε ήταν πάρα πολύ κουραστική και δύσκολη κι 
επειδή θα φύγουμε σε λίγο να εκφράσω κι εγώ τις ευχές μου σ΄ όλους τους 
συναδέλφους, παρόντες και απόντες καθώς και σ΄ όλο τον κόσμο. Η απόφαση 
καταρχήν για να δοθούν έξοδα παράστασης στους προέδρους και αντιπροέδρους των 
Νομικών Προσώπων  πάρθηκε πέρυσι το φθινόπωρο στο πανελλήνιο συνέδριο της 
ΚΕΔΚΕ. Μία απόφαση που μαζί με άλλα θέματα που πάρθηκαν, αφού 
επεξεργάστηκαν, πήγανε στη Βουλή των Ελλήνων συζητήθηκαν και ψηφίστηκαν, 
πήγαν στην εφημερίδα της Κυβερνήσεως και έγιναν νόμος. Ενας νόμος που ισχύει για 
όλη την Ελλάδα και δεν λέει ποιοι θα παίρνουν ούτε με τα ονόματα ή την ιδιότητά 
τους, επαγγελματική ή κομματική. Μία απόφαση που ισχύει σήμερα και θα ισχύει 
αύριο και μεθαύριο για κάποιους άλλους. Δεν νομίζω λοιπόν ότι επαφίεται στη δική 
μας απόφαση, πόσο δηλ. χαρτζιλίκι θα δώσουμε στους προέδρους ή αντιπροέδρους. 
Μία απόφαση που πάρθηκε και για να αντιμετωπίζουν τα διάφορα έξοδα που έχουν 
οι πρόεδροι και αντιπρόεδροι στις κινητοποιήσεις τους αλλά και για να 
κινητοποιήσουν ακόμη περισσότερο το ενδιαφέρον και τις ευθύνες τους απέναντι στα 
καθήκοντά τους που είναι πολλά. Είναι κάτι που ισχύει εδώ και πάρα πολλά χρόνια 
στην Ευρώπη. Τα λέω αυτά για να μη δημιουργούνται παρεξηγήσεις και 
παρερμηνείες από τους συναδέλφους. 

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Τσιάρας: Ο νόμος δεν επιβάλλει τίποτα αλλά ότι δύνανται να μισθοδοτηθούν 

μηνιαία έξοδα παράστασης οι πρόεδροι και αντιπρόεδροι αλλά μέχρι αυτού του 
ποσού. Οσα είπα στην πρωτομιλία ήταν για να θυμηθούμε όλοι πώς είχα ξεκινήσει 
εκείνο το ερώτημα και τελικά πού καταλήγουμε. Εχουμε διαπιστώσει ότι ως Δημ. 
Αρχή πήγατε στο ανώτερο επιτρεπτό όριο αύξησης των αντιδημάρχων, σας έδωσαν 
τη δυνατότητα  να    πάρετε μέχρι 6 ειδικούς      συνεργάτες και     τροποποιήσατε τον 

 
 
 



  
 
 
κανονισμό για να το κάνετε και  τώρα ψηφίζετε να παίρνουν τα μηνιαία έξοδα 
παράστασης οι πρόεδροι και αντιπρόεδροι των Νομικών Προσώπων, το μέγιστο ποσό 
που προβλέπει ο νόμος ότι δύνανται να δοθούν. Όλα αυτά νομίζω πως είναι πράγματα 
που δεν θα άρεζαν πολύ στον κόσμο που δυσκολεύεται οικονομικά. Όταν ο πατέρας  
μου μου έδωσε την ευχή του και μου είπε ν΄ ασχοληθώ με τα κοινά, μου θύμισε πως 
για ν΄ ασχοληθείς μ΄ αυτά πρέπει να αφιερώνεις ωφέλιμο χρόνο κι αυτό γιατί 
πράγματι πιστεύεις σε κάτι κι όχι γιατί μπορεί να πάρεις μηνιαία έξοδα παράστασης. 
Αυτοί που διοικούν τα Νομικά Πρόσωπα θα μπορούν να έχουν πετυχημένο έργο κι 
αυτό θα είναι η επιβράβευση ενός πολιτικού προσώπου. Γιαυτό καταψηφίζω την 
πρόταση. 

Γαβρίδης: Διαφωνώ ότι είναι κίνητρο οι αποδοχές για να προσφέρει κάποιος 
κάπου. Μπορεί κάποια στιγμή να έρθει άλλη κυβέρνηση και να πει ότι τα 900,00 
ευρώ τα κάνει 1.500,00 ευρώ για να δουλέψουν πιο πολύ οι πρόεδροι, αντιπρόεδροι  
ή αντιδήμαρχοι. Το θέμα είναι το αντικείμενο με το οποίο ασχολούνται κι αν έχουν 
ήσυχη τη συνείδησή τους παίρνοντας αυτά τα λεφτά όταν έξω υπάρχει μία τέτοια 
κρίση δεν θα τους κρίνω εγώ. Πρέπει όμως να παίρνουν κάτι, ο πρόεδρος να τα 
παίρνει, ο αντιπρόεδρος όχι αλλά τα 900,00 ευρώ είναι πολλά. Επειδή πετάχτηκε η 
κυρία Τσιαμήτρου και είπε σε κάποιον συνάδελφο ότι δεν έχει δικαίωμα να μιλάει, 
εγώ έχω δικαίωμα να μιλάω γιατί ήμουν τρίτος δημ. σύμβουλος και επί 4 χρόνια δεν 
διεκδίκησα καμία έμμισθη θέση, ήμουν 4 χρόνια πρόεδρος και ο κ. Σιδηρόπουλος 
που με αντικατέστησε ξέρει αν εγώ έχω δουλέψει, ξέρει τι έχω προσφέρει κι εγώ 
ξέρω ότι επίσης κι αυτός είναι ικανός σαν Πρόεδρος και μέχρι τώρα τα πάει πάρα 
πολύ καλά. Σας σέβομαι κε Σιδηρόπουλε, αλλά η δικαιολογία και αιτιολογία δεν είναι 
οι οικονομικές αποδοχές. Συμφωνώ να πάρουν αλλά δεν συμφωνώ με το ύψος του 
ποσού. Να κάνω μία πρόταση, οι αντιπρόεδροι να μην πληρώνονται και ο πρόεδρος 
να παίρνει 400,00 ευρώ. 

Δελαβερίδης: Μετά την τοποθέτησή μου, η κα Τσιαμήτρου, είπε ότι εγώ τα 
έπαιρνα από χίλιες πλευρές. Πρέπει να υπενθυμίσω ότι όντως το πτυχίο μου ήταν 
στον Ηφαιστο από την ημέρα της ίδρυσής του κι έπαιρνα από εκεί μέχρι την ημέρα 
που αντικαταστάθηκε από το πτυχίο της κας Τσιαμήτρου. Σε ότι αφορά την ΔΕΥΑΒ, 
τα πρώτα χρόνια έπαιρνα 40.000 – 60.000 – 100.000 δρχ. και τα δύο τελευταία 
χρόνια, με υπουργική απόφαση, αμειβόμουν ως έξοδα παράστασης τον μισό μισθό 
του Δημάρχου κι αυτό δεν το ανανέωνα κάθε χρόνο που είχα το δικαίωμα. Αυτό το 
Π.Δ. είχε βγει γιατί κάποιοι πρόεδροι άλλων ΔΕΥΑ, εκτός του ότι έπαιρναν με 
απόφαση του Δ.Σ. 500.000 και 600.000 δρχ. έπαιρναν και από το υπουργείο 300.000 
ή 400.000 δρχ. κι έφταναν σ΄ ένα υπερβολικό ποσό. Αυτό άκουγαν κι έλεγαν πως ο 
Δελαβερίδης έπαιρνε ενάμισι ή δύο εκατομμύρια δρχ. Αυτό θέλω κ. Φουρνιάδη να το 
επιβεβαιώσετε. Αρα κα Τσιαμήτρου δεν τα έπαιρνα απ΄ όλες τις πλευρές. 

Σιδηρόπουλος: Καταρχήν ο Σιδηρόπουλος δεν ζητιανεύει γιατί δεν έχει 
ανάγκη αυτά τα λεφτά. Όταν εγώ ανέλαβα πριν 2 χρόνια ούτε καν περνούσε από το 
μυαλό μου  ότι μπορούσε να καθιερωθούν έξοδα παράστασης στον πρόεδρο. Πρέπει 
να υπενθυμίσω στον κ. Τσιάρα πως ο πατέρας του είπε πολλά αλλά δεν του είπε ότι 
είμαι από το ΄75 δημοτικός σύμβουλος και προσέφερα τις υπηρεσίες μου ανιδιοτελώς 
κι έχω κουραστεί να τρέχω και να ξοδεύομαι. Καταλαβαίνω τις ευαισθησίες όσων 
μίλησαν, είμαι απόλυτα πεπεισμένος ότι είναι ξεκάθαρα ευαισθησίες σκοπιμότητας κι 
αν ήταν στα αντίθετα έδρανα είμαι σίγουρος ότι θα είχαν διαφορετική άποψη. 
Εύχομαι ο κ. Τσιάρας να τις έχει πάντα αυτές τις ευαισθησίες αλλά πολύ αμφιβάλω 
γιατί η πολιτική του οντότητα και οι θέσεις του κάθε άλλο παρά άνθρωπο ευαίσθητο 
για τέτοια θέματα δείχνει γιατί την τελευταία 20ετία γίνονται σημεία και τέρατα αλλά 
ουδέποτε είδα τον κ. Τσιάρα να διαμαρτύρεται για τις υπέρογκες δαπάνες που 
γίνονται και για τον φτωχό λαό που υποφέρει. Στους παλιούς συναδέλφους να πω ότι 
αυτές τις ευαισθησίες δεν τις είχαν όταν ήταν στην Δημ. Αρχή και αφειδώς μοίραζαν 
λεφτά προς πολλές κατευθύνσεις. 

Πρόεδρος: Τριτολογίες. 



 
 
 
Τσιάρας: Ακούω συνέχεια τη λέξη «νεαρός» και δεν το λένε με καλό τρόπο 

αλλά απαξιωτικά και όσον αφορά τι θα γίνει στο μέλλον εδώ θα είμαστε και θα 
δούμε. Αυτά που λέτε ότι αυτά τα χρήματα είναι για να γίνεται καλύτερη δουλειά για 
μένα δεν ισχύουν γιατί πιστεύω πως έτσι κι αλλιώς θα κάνετε καλά τη δουλειά σας 
όπως την κάνατε μέχρι τώρα σύμφωνα μ΄ αυτά που είπε ο κ. Γαβρίδης. 

Γαβρίδης: Πράγματι με πρόσβαλε ο κ. Σιδηρόπουλος γιατί εγώ μπορεί να 
είμαι σ΄ έναν πολιτικό χώρο αλλά έχω τις απόψεις μου σ΄ ότι αφορά τα οικονομικά. 
Με ξέρει πολύ καλά κι επειδή ήταν πρόεδρος και στο νοσοκομείο γνωρίζει πως 
πληρωνόμαστε εμείς στο νοσοκομείο και τι λεφτά παίρνουμε. Το κυρίαρχο σκεπτικό 
που με κάνει να μην ασχοληθώ με τα δημοτικά είναι γιατί έχει καταντήσει πράγματι 
ένα αλισβερίσι οικονομικό και το λέω αυτό γιατί ο καθένας αύριο – μεθαύριο που θα 
είναι υποψήφιος θα τάζει θέσεις γιατί θα παίρνουν 1.800,00 ή 900,00 ευρώ. Θα δείτε 
ότι θα πάρω αυτή την απόφαση, το συζητάω με την οικογένειά μου και δεν έχει 
βέβαια τελεσιδικίσει ακόμη, αλλά το κίνητρο είναι αυτό για να μην ασχοληθώ. Εγώ 
ήμουν και στ΄ απέναντι έδρανα αλλά δεν απαίτησα τίποτα κι έγιναν αντιδήμαρχοι 
αυτοί που πήραν μισούς σταυρούς από εμένα. Σας σέβομαι κ. Σιδηρόπουλε αλλά η 
τοποθέτησή σας απέναντι σ΄ αυτά που είπα έδειξε ότι δεν με εκτιμάτε όσο εγώ 
πίστευα αλλά βέβαια μπορεί να κάνω και λάθος. Εμμένω στη θέση μου κι όχι γιατί 
δεν δουλεύουν οι πρόεδροι που ειδικά στους παιδικούς σταθμούς δουλεύουν πολύ. 
Για τα ΚΑΠΗ δεν το συζητάω γιατί όπως σας είπα τα πράγματα εκεί είναι πολύ 
δύσκολα κι αν είναι ήσυχοι όταν οι παππούδες λένε να κατέβει κι άλλο καφές κι 
αυτοί να παίρνουν τα 900,00 ευρώ τότε να τα πάρουν. Εγώ πάντως δεν θα το έκανα 
και κάνω μία δήλωση πως εάν είμαι δημ. σύμβουλος στο επόμενο δημοτικό 
συμβούλιο κι έχει την πλειοψηφία η κυρία Χαρούλα, που θα την έχει πιστεύω, και 
συνεχιστεί αυτό το πράγμα δηλ. να πληρώνονται τόσα πολλά άτομα, την άλλη μέρα 
θα παραιτηθώ. 

Σιδηρόπουλος: Οσα είπα δεν είχαν προσωπικές αιχμές αλλά  ήταν μία 
γενικότερη τοποθέτηση. Κι εγώ αν επεδίωκα έμμισθες θέσεις θα μπορούσα να τις 
είχα πάρει από την πρώτη μέρα και ξέρεις πολύ καλά κε Γαβρίδη πως και στο 
νοσοκομείο 5 χρόνια δεν παίρναμε δεκάρα. 

Δελαβερίδης: Διαδικαστικά. Σύμφωνα με τον κανονισμό δεν έχουν δικαίωμα 
να ψηφίσουν ο κ. Σιδηρόπουλος, η κυρία Μπατσαρά, ο κ. Παναγιωτίδης, ο κ. 
Γουναράς, ο κ. Γιαννουλάκης και ο κ. Σακαλής. 

Πρόεδρος: Εγώ πιστεύω ότι έχουν το δικαίωμα κι αν είναι άκυρη η απόφαση 
θα κριθεί στην Περιφέρεια. 
 Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Μ. Γαβρίδη; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν οι σύμβουλοι Μ. Γαβρίδης, Α. 
Παπαστεργίου. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Δημάρχου; 
 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 17 σύμβουλοι: 
Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ν. Κεχαγιόγλου, Ε. Δημούλα – 
Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσιαμήτρου – Καραχατζή, Θ. 
Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Χ. Τζήκα – Μπατσαρά, Μ. Σακαλής, Χ. 
Φουρνιάδης, Χ. Ντόβας, Β. Ρήσσου, Κ. Χιονίδης, Κ. Πουλασουχίδης. 
 Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν οι σύμβουλοι Χ. Ουσουλτζόγλου – 
Γεωργιάδου, Α. Τσιάρας. 
 Λευκή ψήφο έδωσε ο σύμβουλος Α. Δελαβερίδης. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 7-4-2005 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Το αριθ. πρωτ. 194/4-4-2005 έγγραφο του Ν.Π. του Δήμου «Βρεφονηπιακοί και 
Παιδικοί Σταθμοί Δήμου Βέροιας». 
3.- Την από 29-3-2005 βεβαίωση του παραπάνω νομικού προσώπου, σύμφωνα με την 
οποία τα γενικά έσοδα του απολογισμού έτους 2004 του παραπάνω νομικού 
προσώπου ανέρχονται στο ποσό των € 968.365,66. 



 
 
 
4.- Τις προτάσεις του δημάρχου και των δημ. συμβούλων, όπως αυτές αναπτύχθηκαν 
στη συζήτηση του θέματος. 
5.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας.  
6.- Τις διατάξεις του άρθρου 203 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) καθώς και αυτές της 
5840/2005 (Φ.Ε.Κ. 199/Β΄/16-2-05) Υπ. Απόφαση, όπως αυτή τροποποιήθηκε με την 
αριθ. 12560/9-3-05 (Φ.Ε.Κ. 367/Β΄/22-3-05) όμοια.  
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

Α) Συμφωνεί με την καταβολή εξόδων παράστασης στον Πρόεδρο και τον 
Αντιπρόεδρο του Διοικητικού Συμβουλίου του Νομικού Προσώπου του Δήμου 
«Βρεφονηπιακοί και Παιδικοί Σταθμοί Δήμου Βέροιας», σύμφωνα με την 5840/2005  
(Φ.Ε.Κ. 199/Β΄/16-2-05) Υπουργική Απόφαση, όπως αυτή τροποποιήθηκε με την 
αριθ. 12560/9-3-05 (Φ.Ε.Κ. 367/Β΄/22-3-05) όμοια.  
 Β) Καθορίζει το ύψος των μηνιαίων εξόδων παράστασης του Προέδρου του 
Δ.Σ. του παραπάνω Νομικού Προσώπου, στο ποσό των € 900,00. 
 Γ) Καθορίζει το ύψος των μηνιαίων εξόδων παράστασης του Αντιπροέδρου 
του Δ.Σ. του εν λόγω νομικού προσώπου, σε ποσοστό 40% επί των παραπάνω 
μηνιαίων εξόδων παράστασης του Προέδρου του Δ.Σ., δηλ. στο ποσό των € 360,00 (€ 
900,00 Χ 40% = € 360,00).  

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  259 / 2005 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ν. Κεχαγιόγλου Α. Δελαβερίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Σ. Μηλιόπουλος 
 Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Α. Παπαστεργίου 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Θ.  Σιδηρόπουλος Κ. Πουλασουχίδης 
 Γ. Τροχόπουλος Α. Τσιάρας 
 Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Η. Σοφιανίδης 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΧΙΟΝΙΔΗΣ Μ. Σακαλής Γ. Ορφανίδης 
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
     
     
  ΔΗΜΑΡΧΙΑΚΟΙ ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π.  Ποταμόπουλος   
 Π.  Πιτούλιας   
 Γ. Μανακούλης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  25-4-2005 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 


